

## السيرة الذاتية

### م.د محمد جاسم فاضل

الجامعة المستنصرية – كلية الطب

Mobile: +9647802136017

Email: mohammedjassim19841984@gmail.com

#### ملخص تعريفي:

- تدريسي في الجامعة المستنصرية / كلية الطب – فرع الجراحة.

#### الشهادات الدراسية:

- شهادة الدكتوراه (البورد) بأختصاص جراحة الأطفال- المجلس العراقي للأختصاصات الطبية، تشرين الثاني 2016 ويتسلسل الاول على الدرجة.
- بكالوريوس طب وجراحة عامة -الجامعة المستنصرية /كلية الطب، تموز 2008 وبتقدير جيد جدا.

#### الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- مدرس جراحة الأطفال في الجامعة المستنصرية/كلية الطب- فرع الجراحة من تشرين الثاني 2016 حتى الآن.
- معيد في الجامعة المستنصرية/كلية الطب – فرع الجراحة من 2010/2/25 حتى 2010/4/14.

#### المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات العليا	الدراسات الأولية
	جراحة الاطفال/المرحلة الخامسة
	جراحة الاطفال/ المرحلة السادسة

#### الانتساب المهني او الجمعيات:

- نقابة الأطباء العراقية، رقم التسجيل 38063 بتاريخ 22 تشرين الثاني 2008.
- أخصائي جراحة الأطفال في مستشفى الطفل المركزي التعليمي - بغداد من ايار 2017 لغاية تشرين الاول 2019 .

#### المنشورات العلمية:

- العلامات السريرية والعلاج الجراحي لحالات تداخل الأمعاء عند الأطفال، أطروحة مقدمة الى المجلس العراقي للاختصاصات الطبية 2016.
- دقة مقياس درجة التهاب الزائدة الدودية لدى الأطفال في تشخيص التهاب الزائدة الدودية الحاد (قيد الإنشاء).
- آلام البطن عند الأطفال في عصر كوفيد -19 (قيد الإنشاء).

## تطوير المهارات:

- المؤتمر العلمي الثاني عشر لكلية الطب/ الجامعة المستنصرية، اذار 2017.
- دورة مهارات التدريس للأكاديميين الطبيين ، نيسان 2017.
- دورة سلامة اللغة العربية ، نيسان 2017.
- ورشة عمل (آخر المستجدات لعلاج حصى الكلى والحالب) من قبل جمعية المسالك البولية العراقية ، ايار 2017.
- دورة المهارات الأساسية في التعليم الطبي ، كانون الاول 2017.
- المؤتمر العلمي الثاني للدراسات العليا ، الجامعة المستنصرية/كلية الطب، كانون الاول 2017.
- ورشة عمل (تحديات واساسيات النشر العلمي)، كانون الثاني 2018.
- المؤتمر العلمي الثالث عشر لكلية الطب/الجامعة المستنصرية، اذار 2018.
- ورشة عمل (كيفية اعداد جلسة تعليم طبي في الدراسات الاولية)، اذار 2018.
- ورشة عمل (التقييم الناقد للأوراق العلمية) ، اذار 2018.
- دورة كتابة الاهداف العلمية والطبعة الزرقاء للتقييم الطبي، نيسان 2018.
- ورشة عمل (تطوير المناهج وتقييمها في بيئات مختلفة) ، اذار 2019.
- المؤتمر العلمي الدولي الرابع عشر لكلية الطب/الجامعة المستنصرية، نيسان 2019.
- ندوة اخر المستجدات في اورام الجهاز الهضمي الخبيثة من قبل جمعية الجراحين العراقيين ، نيسان 2019.
- دورة دعم الحياة المتقدم للأطفال (PALS) من قبل معهد الطب للدراسات العليا ، شباط 2020.
- المشاركة كمتعاون بحثي في دراسة PaedSurg العالمية ، شباط 2020.
- المؤتمر العلمي الدولي الأول لجامعة القادسية ، نيسان 2020.
- مؤتمر Covid-19 وتأثيره على الصحة والمجتمع من قبل كلية الطب/جامعة كركوك ، نيسان 2020.
- دورة مهارات إدارة الوقت من قبل منظمة العلوم الكندية للتدريب والتطوير ، نيسان 2020.
- دورة لنكسر سلسلة عدوى COVID-19 من قبل جامعة محمد بن راشد ، نيسان 2020.
- ورشة عمل (البحث العلمي والنشر ضمن قواعد البيانات للمجلات العالمية) ، نيسان 2020.
- دورة تصميم كورس تدريبي عبر الإنترنت في 24 ساعة من قبل جامعة حمدان بن محمد الذكية ، نيسان 2020.
- مؤتمر كلية الطب/ جامعة ذي قار ، ايار 2020.
- دورة SARS Cov-2: المعركة ضد مسبب مرض صغير من قبل جامعة الموصل - كلية طب الأسنان ، ايار 2020.
- دورة استخدام منصة EDOMDO في التعليم من قبل جمعية الأكاديميين العراقيين ، ايار 2020.
- محاضرة إرشادات ما قبل العملية لتخفيف الحظر في العمليات غير الطارئة ، ايار 2020.
- محاضرة دور الطبيب الأكاديمي في المجتمع العراقي، أيار 2020.
- ندوة عبر الانترنت حول أخلاقيات التعليم الطبي من قبل جامعة إنديرة ، حزيران 2020.
- ندوة عبر الإنترنت عن طب الجنين من قبل الجمعية العربية لطب وجراحة الجنين ، حزيران 2020.
- ندوة كيفية كتابة ورقة بحثية ناجحة للمجلات المفهرسة من قبل الجامعة التقنية الوسطى ، حزيران 2020.
- ورشة عمل (إدارة التحديات خلال فترة الحضر covid 19) ، أبريل 2020.
- ندوة عناصر البحث العلمي الناجح ، حزيران 2020.
- ندوة COVID-19: تقليل التأثير على مرضى الامراض المزمنة من قبل مجلس الاعتماد الأوروبي للتعليم الطبي المستمر ، حزيران 2020.
- ورشة عمل (كيفية كتابة ورقة المراجعة البحثية) ، تموز 2020.
- دورة التحليل الإحصائي باستخدام برنامج SPSS ، من قبل الجامعة التقنية الوسطى، ايلول 2020.
- دورة التعلم الإلكتروني المدمج الاحترافي ، من قبل الجامعة المستنصرية ، تشرين الثاني 2020.
- ندوة اخر المستجدات في العلاج ببدايل التستوستيرون من قبل كلية الطب/ جامعة النهريين ، كانون الاول 2020.

- ورشة عمل (المحاضرة التفاعلية ومهارات المعلم الرقمي في ادارتها)، كانون الاول 2020.
- ورشة عمل (كيفية إدارة Google Meet في التعلم الإلكتروني)، كانون الاول 2020.
- ندوة تطوير الطبيب العام عبر الويب من قبل جامعة إندبرة ، كانون الثاني 2021.
- المؤتمر الدولي حول تشوه الاحليل (المبال التحتاني) من قبل المعهد الهندي للعلوم الطبية ، شباط 2021.
- ورشة عمل (المتغيرات واللقاحات الجديدة لـ COVID-19) ، شباط 2021.
- المؤتمر العلمي الدولي الخامس عشر لكلية الطب /الجامعة المستنصرية، نيسان 2021.
- ندوة الاعراض غير النمطية للاسترجاع المعدي المريئي من قبل مجلس التعليم الطبي في العراق ، اذار 2021.
- ورشة عمل (التعليم الالكتروني باللقاء الفيديوي المباشر) ، ايار 2021.
- ورشة عمل (برنامج Mendeley لتنظيم وإدارة المراجع) ، من قبل جامعة ديالى ، تموز 2021.
- ورشة عمل (استخدامات google workspace في العملية التعليمية الإلكترونية للمعلمين) ، كانون الثاني 2022.
- ورشة عمل (أدوات وتطبيقات التعلم الإلكتروني) ، كانون الثاني 2022.
- ورشة عمل (استخدامات Google Sheet في التعليم) ، كانون الثاني 2022.
- ورشة عمل (اكتب بحثك حسب متطلبات المجلة) ، اذار 2022.
- ورشة عمل (أخلاقيات البحث العلمي)، نيسان 2022.
- المؤتمر العلمي الدولي السادس عشر لكلية الطب /الجامعة المستنصرية، ايار 2022.
- ورشة عمل (رصانة جهات النشر) ، ايلول 2022.
- ورشة عمل (العصف الذهني المعاكس في التدريس)، تشرين الاول 2022.

# Curriculum Vitae

## Dr. Muhamed Jassim

Mustansiriyah University – College of Medicine

Mobile: +9647802136017

Email: mohammedjassim19841984@gmail.com

### PERSONAL SUMMARY:

- Lecturer at Al-Mustansiriyah University / College of Medicine – department of surgery.

### EDUCATION:

- Fellowship of Iraqi Council for Medical Specializations (F.I.C.M.S) in pediatric surgery, November 2016, first on the class.
- Bachelor of Medicine and General Surgery (M.B.Ch. B), Al-Mustansiriyah University / College of Medicine, July 2008, with a grade of very good.

### Academic /Teaching experience:

- Pediatric surgery lecturer at Al-Mustansiriyah University / College of Medicine – department of Surgery from November 2016 until now.
- Teaching Assistant at Al-Mustansiriyah University / College of Medicine – department of Surgery from 25/2/2010 until 4/14/2010.

### Courses taught:

Undergraduate	Graduate
Pediatric Surgery / Fifth Stage Pediatric Surgery / Sixth Stage	

### Professional Affiliations:

- Iraqi Medical Association, registration number 38063 dated November 22, 2008.
- Pediatric surgery specialist at the Central Child Teaching Hospital - Baghdad from May 2017 until October 2012.

### Publications:

- Clinical presentations and operative management of intussusception in children, a thesis submitted to the Iraqi Council of Medical Specializations, 2016.

- The accuracy of the pediatric appendicitis score in diagnosing acute appendicitis in children (under preparation).
- Abdominal pain in children in the era of Covid-19 (under preparation).

### **Professional Development:**

- Twelfth scientific conference of Al- Mustansiriyah medical Collage, March 2017.
- Teaching Skills for Medical Academics Course, April 2017.
- Safety of Arabic language Course, April 2017.
- Last Update on Renal & Ureteric Stones workshop by Iraqi Urology Association in cooperation with Aspen Healthcare Pharmaceuticals, May 2017.
- Essential Skills in Medical Education Course, December 2017.
- Second scientific conference for postgraduate studies, December 2017.
- Challenges and Tricks of Publishing (Brainstorming) workshop, January 2018.
- Thirteenth scientific conference of Al- Mustansiriyah medical Collage, March 2018.
- How to prepare a medical education session in undergraduate studies workshop, March 2018.
- Critical evaluation of scientific papers workshop, March 2018.
- Writing Scientific Objective and Blue printing for Medical Assessment course, April 2018.
- Curriculum development and assessment in different setting workshop, March 2019.
- Fourteenth international scientific conference of Al- Mustansiriyah medical Collage, April 2019.
- Update in GIT malignancies symposium by Society of Iraqi Surgeons, April 2019.
- Pediatric Advanced Life Support (PALS) course by postgraduate institute of medicine, February 2020.
- Participation as a Research Collaborator for the Global PaedSurg Study, February 2020.
- First international scientific conference of Al-Qadisiya university, April 2020.
- Covid-19 and Its Impact on Health & Society conference by Kirkuk Medical College, April 2020.
- Time management skills course, by Canadian Science Organization for Training and Development, April 2020.
- Let's Break the Chain of COVID-19 Infection course by Mohammed Bin Rashid university, April 2020.
- Scientific research and publication within the international databases journals workshop, April 2020.

- Design an Online Course in 24 Hours Course by Hamdan Bin Mohammed Smart University, April 2020.
- Conference of ThiQar university- college of medicine, May 2020.
- SARS Cov-2: the battle against a tiny pathogen course by Mosul university- college of dentistry, May 2020.
- Use of EDOMDO platform in education by Iraqi Academics Association, May 2020.
- Preoperative guideline mitigation of ban in non-emergency surgery lecture, May 2020.
- The role of the academic doctor in Iraqi society lecture, May 2020.
- Ethics of Medical Education webinar by the university of Edinburgh, June 2020.
- Fetal Medicine Webinar by Arabic Society of Fetal Medicine and Surgery, June 2020.
- How to write a successful paper for indexed journals seminar by Middle Technical University, June 2020.
- The stress management during the lockout period of covid 19 workshop, April 2020.
- Elements of successful scientific research webinar, June 2020.
- COVID-19: Minimize Impact on Chronic Patients by European Accreditation Council for Continuing Medical Education, June 2020.
- How to write a review paper workshop, July 2020.
- Statistical analysis using SPSS software course, by Middle Technical University September 2020.
- Professional blended e-learning course, November 2020.
- Update in testosterone replacement therapy/hypogonadal men webinar by Al-Nahrain university, December 2020.
- The interactive lecture and the skills of the teacher in managing it Workshop, December 2020.
- How to manage Google Meet in e-learning workshop, December 2020.
- Developing the generalist doctor for the new normal webinar by university of Edinburgh, January 2021.
- International Conference on Hypospadias by Indian Institute of Medical Sciences, February 2021.
- COVID-19 New Variants and Vaccines workshop, February 2021.
- Fifteenth international scientific conference of Al- Mustansiriyah medical Collage, April 2021.
- Atypical presentation of GER & GERD Symposium by Medical Education Council in Iraq, March 2021.
- Live video meeting for education workshop, May 2021.

- Mendeley software for organizing and managing references workshop by University of Diyala, July 2021.
- Uses of google workspace in the electronic educational process for teachers' workshop, January 2022.
- E-learning tools and applications workshop, January 2022.
- Uses of google sheet in education workshop, January 2022.
- Type your manuscript according to the journal requirements workshop, March 2022.
- Scientific research ethics workshop, April 2022.
- Sixteenth international scientific conference of Al- Mustansiriyah medical Collage, May 2022.
- Sobriety check for publishers' workshop, September 2022.
- Reverse brainstorming in teaching workshop, October 2022.